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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért halasztják el két évvel a mini bölcsődék 
bevezetésének határidejét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy  vitatott  körülmények  között  elfogadott,  a  gyermekvédelmi  törvényt  módosító  törvény
értelmében további két évig kitolják a mini bölcsődék létrehozásának határidejét. A cinikus indoklás
szerint  ez  „kellő  felkészülési  időt  biztosít  a  kötelezettséggel  érintett  települési  önkormányzatok
számára a bölcsődei ellátás maradéktalan biztosítására”.  Valójában csak újabb halasztásról van
szó.

Ugyanis  a  törvény  szerint,  ha  az  adott  településen  legalább  öt  gyermek  tekintetében  igény
jelentkezik bölcsődei ellátásra, vagy a település 3 év alatti lakosainak száma meghaladja a 40 főt, a
települési  önkormányzat  köteles  gondoskodni  a  gyermekek  bölcsődei  ellátásáról.  A 2015-ben
eredetileg elfogadott törvény szerint ez év végig lettek volna kötelesek az önkormányzatok létre
hozni a mini bölcsődéket, de ezt 2020. végéig kitolják.

Szerintünk  ez  elfogadhatatlan.  Ahelyett,  hogy  kellő  anyagi  támogatással  segítették  volna  az
önkormányzatokat  az eredeti  határidő  betartásában,  két  évet  csúsztatnak a  szabályozáson,  ezzel
újabb  korosztályok  napközbeni  ellátását  lehetetlenítik  el.  Mindez  azért  is  érthetetlen,  mert  a
szabályozás elfogadása óta már kedvezően módosítottak a feltételeken (pl: akár más településről is
járhatnak a gyerekek, ha helyben nincs elég jelentkező).

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

Miért halasztják el két évvel a mini bölcsődék bevezetésének határidejét? 

Mi lesz addig a mini bölcsőde nélküli településen élő gyermekek ellátásával, a szülők hogyan
tudnak így dolgozni? 



Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2018. december 18. 

Bangóné Borbély Ildikó
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